
en Milieu

Ministerie van Volksgezondheid,
Welzijn en Sport

verslag
Bespreking Wekelijkse TC COVID-19 en de Caribische

regio

Aanwezig

(verslag),

Behandeld door

1. Update stand van zaken Epi rapportages

EPI is nog druk bezig om het nieuwe format voor de rapportage voor te bereiden.

Zodra er concepten beschikbaar zijn zullen deze met de eilanden gedeeld worden.

Aanvullende suggesties zijn welkom.

2. Beleidsprioriteiten, actuele behoeften en stand van zaken lab

diagnostiek
St. Maarten: De aantallen op St. Maarten lijken in de afgelopen 10 dagen een kleine

stijging te laten zien. De achterliggende reden hiervan is waarschijnlijk St. Maarten’s

day (nationale feestdag) geweest op 11 november. Men is op dit moment bezig met

communicatie en preventieberichten voor de kerstdagen en preventie outreach bij
verschillen sectoren.

De lab capaciteit is momenteel goed en er zijn door de open pcr methodiek nu ca. 300

testen per dag mogelijk. Er melden zich doorgaans echter maar ca 26 mensen per dag
om zich te laten testen, zelfs met het testen van nauwe contacten wordt de max

testcapaciteit nog niet bereikt. Sinds twee dagen wordt nu op St. Maarten ook een

antigeentest bij reizigers geaccepteerd. In de komende dagen/weken zal worden

gekeken hoeveel mensen daadwerkelijk binnenkomen met een antigeentest en

hoeveel van deze reizigers klachten gaan ontwikkelen. Verder is er recent een rapport

van de rekenkamer uitgebracht over de inzet van sneltesten, welke wat vragen

oproept. |EXERY wil het rapport met de LCI delen en zal deze bilateraal verder met St.

Maarten worden besproken.

Saba: Op Saba is de COVID situatie nog steeds rustig en zijn er geen bijzonderheden
te melden. Er wordt gevraagd of er meer informatie beschikbaar is over de inzet van

saliva testen. In Nederland wordt terughoudend omgegaan met deze testen omdat de

gevoeligheid van deze testen minder is.

Bonaire: Op Bonaire waren de afgelopen week geen nieuwe besmettingen en het bleef

relatief rustig op het eiland. Wel waren er twee negatieve testen (van 9 en 18

november) waarvan aan de uitslag werd getwijfeld. Deze waren eerst getest op de

Biofire van het BonLab en zijn bij hertest op de GenExpert nu positief. Ook bij een

hertest op de Biofire bijken deze nu positief. Men zoekt op dit moment naar de

oorzaak hiervan, maar verwacht men dat er iets mis is gegaan met de eerste testkit.

Verder wordt waargenomen dat zich mensen door de rustige periode minder goed aan

de maatregelen houden en is het team bezig met communicatieberichten voor de

kerstperiode.
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Curacao: Het aantal casussen per dag op Curacao neem verder toe. De 7-daagse

positivity rate ligt op dit moment bij ca 20%. Aanstaande dinsdag zal nog één lab aan

de capaciteit worden toegevoegd om de testcapaciteit verder uit te breiden. Volgende
week wordt het nieuwe personeel getraind en dit zal naar verwachting z.s.m. ingezet

kunnen worden. Met deze ondersteuning zal vervolgens ook de 2° teststraat

gerealiseerd kunnen worden. In de teststraat van het ADC wordt momenteel een pilot

gedaan m.b.t. de inzet van een antigeensneltest van Abbot.

Ook zullen de maatregelen op Curacao verder worden aangescherpt, met name om de

samenkomsten te reduceren. Zo zal de horeca worden gesloten en mogen er alleen

nog maar afhalen/bezorgingen plaats vinden. Dit is echter de laatste tussenstap

voordat er een lock-down zou worden ingezet. Verder wordt er grote druk ervaren

vanuit de toerisme sector, zo willen bijvoorbeeld de cruisevaart weer gaan starten.

M.b.t. de besmettingen in het ziekenhuis, wordt zangegeven dat de besmettingen
vooral onder het personeel zijn geweest; het aantal van besmet personeel neemt op

dit moment verder af. Op dit moment bevinden zich 13 personen opgenomen in het

ziekenhuis, waarvan 5 op de IC. De ziekenhuiscapaciteit wordt nauw gemonitord,
maar kan men de huidige cijfers nog aan.

Aruba: Het aantal nieuwe besmettingen op Aruba lijkt iets te stijgen. In de afgelopen
week zijn er ca. 14 nieuwe casussen per dag gemeld, met twee pieken van 25.

Vervolgens heeft e Rt berekend: Rt=1,12. Ook de test positivity rate lijkt te

stijgen en ligt op dit moment bij ca. 16%. Dit heeft onder andere ermee te maken dat

zich minder mensen laten testen. Ook valt op dat het aantal binnenkomende reizigers

dat pos. getest wordt toeneemt (2 personen/dag vanuit de VS). In totaal zijn er ca.

30% van de reizigers die zich op Aruba zelf laten testen.

Afgelopen week werd er door de DVG gewerkt aan een framework met fases en

bijbehorende maatregelen. Het framework werd vervolgens in het lokale

clusteroverleg besproken en door alle andere clusters afgewezen. Inmiddels zijn er zelf

een aantal versoepelingen in maatregelen doorgevoerd welke door de DVG als

zorgelijk worden gezien, zoals het weer mogelijk maken van grote samenkomsten.

M.b.t. de uitbraak in het privé verpleeghuis wordt vermeld dat de uitbraak inmiddels

weer ten einde is gekomen en neemt de eigenaar de leiding van het verpleeghuis weer

over. Op Aruba worden verder een aantal clusters gezien, waaronder de kustwacht en

binnen de politie. In het algemeen wordt waargenomen dat mensen zich minder goed
aan de maatregelen houden.

Sinds anderhalve week loopt het project om ongedocumenteerden op Aruba

laagdrempeliger te testen. Per spreekuur komen ca. 2-3 personen om zich te laten

testen. In totaal zijn er tot nu toe 10 personen getest, waarvan twee positief getest

zijn.

3. Voortgang discussie: modus operandi reisbeleid

Vanuit Curacao wordt voorgesteld om voor het afwegingskader meer te kijken naar de

impact en incidentie in vergelijking met je eigen land. Een ander optie zou een pcr-test

voor terugkeer kunnen zijn. De toerismesector zou zelf bereid zijn om de verlengde

verblijf van een pos. geteste toerist te dragen tot hij weer kan vertrekken.
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Met het afwegingskader wordt geprobeerd om de drempel om een eiland naar oranje

te zetten zo hoog mogelijk te houden. Vanuit Curacao wordt voorgesteld dat een pcr-

test voor terugkeer een optie zou kunnen zijn. Het testen bij terugkomst is voor VWS

echter een stap te ver. Ook is de vraag is of het eiland deze testcapaciteit wel aan

kan. Volgens Curacao is de toerismesector bereid om dit te realiseren om zo te

voorkomen dat Curacao vanuit NL op oranje wordt gezet. De verlengde verblijf van

een pos. geteste toerist zou evt. door de hotelsector kunnen worden gedragen tot die

persoon weer kan vertrekken. Deze aandachtspunten zullen binnen de werkgroep van

het afwegingskader reisbeleid in overwegingen worden genomen.

4. Updates omtrent vaccinatie

Recent komen meer fabrikanten naar voren met het aanbod van een vaccin. In

samenwerking met EMEA werd de productie van een aantal vaccins al ingezet in hun

evaluatiefase om de Europese markt snel te kunnen bedienen. Nederland verzorgt in

deze ook de eilanden met beschikbare vaccins. Gistermiddag is er een vergadering

geweest van de Gezondheidsraad, specifiek voor de distributie in de Caribische

eilanden. Hierbij wordt met name gekeken naar de risicogroepen en prioritering van

beschikbare aantallen. Hierbij zijn vier strategieén besproken. Naar verwachting zou

het gaan om de meest kwetsbare groepen, zoals ouderen. Dit is echter cok afhankelijk
van het type vaccin en wanneer deze beschikbaar komen. Naar verwachting zullen de

eerste vaccins in januari al beschikbaar zijn. Zodra er meer informatie vanuit de

Gezondheidsraad beschikbaar is zal dit met de eilanden gedeeld worden.

5. W.v.t.t.k.

oe Afsluiting
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